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زمان در عرصه علم  و فناوری بر چرخه روزگار چیره شد  چدندا داده بداری د د در                           

 شینی با  ام سومین کن ره متخصصان علم اطلاعات و دا ش شناسی فدرا رسدید                     هم

 شناسی باش     ای بر جان و روح علم اطلاعات و دا ش فرصتی که شا   سنجه

ها  در کنار هم بدودن را مشد          گو ی  ها و تن     فرصتی که در ا ن آشفته بازار  اه تازی       

کنیم  و از سرمش  بزرگان بیاموز م که به هن امه ی  یاز چون کوهی استوار پشت هم                 

 ای د  ر زبان به  قادی ساز  ه ب شا یم    باشیم و به هن امه

هدا و  شدو             ها ی همراه با تجدربده    ها مان   دست     فرصتی برای ز جیره کردن دست    

های کوچک و بزرگ مسیر توسعده         واردان  که ا ن ز جیره خرد و عمل، باز کن  گره            تازه

 شناسی را  و پیشرفت در حوزه علم اطلاعات و دا ش

شا   در ا ن فرصت، د  نِ روی ماه  ا   ر، ابروان گره خوردمان را برای مد تدی هدر                  

چن  کوتاه، به لبخن ها ی از جنس  افتن ب ل کن  و حس خوب فضای هدمدیداری و            

 همراهی را باری د  ر شاوفا سازد 

 دا  ؟! کسی چه می

ای در آ ن ه م الی شود از جنس افتخار، بر گدردن            ای  ا  ا  ه     شا   در ا ن میان تجربه     

 کشور عز زمان 

ها  یز   و ما در غفلتی کوتاه از ا ن مسیر ز دبدا بداز        رو   و فصل آ ن  و می ها می   کن ره

دا یم که تنها     ها مان را برای   ای هم لی آغشته  ساز م  همه می           خواهیم ما   اگر دل   

 ا   شه و عمل در زمان جاودا ه خواه  ش  

 خ ا قوت، بلن  همتان خست ی  اپذ ر راه علم و شاوفا ی   

 شاوفه باران باش  ا ن گردهما ی  او روی و  او خوی 

  ا ن فرصت، ه  ه گردش چرخ گردون است و باش  تا غنمیت شمار م
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این روزها به سومین کنگره متخصصان علم           

شویم. این    اطلاعات ودانش شناسی نزدیک می     

ای شد تا با دبیر علمی سومین کنگره            امر بهانه 

جناب آقای دکتر رضایی شریف آبادی به گفتگو         

بنشینیم. دکتر سعید رضایی شریف آبادی هم         

اکنون عضو هیئت علمی گروه علم اطلاعات           

شناسی و رئیس مرکز ارزیابی وپایش           ودانش

 است. )س( عملکرد دانشگاه الزهرا

را  برای مووضوو      “   میراث مکتوب” چرا عنوان      

 کنگره انتخاب کردید؟

میراث موکوتووبی مویوراث        ”موضوع اصلی کن ره  

های ا ن مدیدرا ،        است   ای از شال    ” دیجیتال

هدای     شال سن ی است و متعل  بده سدازمدان           

تدوا د  بده         آرشیوی است   اما ا ن میدرا  مدی          

های د  ر هم باش  ما ن  کتاب  ا اشدادال             شال

د جیتال آن چیدزی     سنتی د  ر  منظور از میرا      

شدود    است که امروز به صورت د جیتال متول  می       

و  ا  میرا  ماتوبی که به صدورت د دجدیدتدال              

شدود  ا دن         آ   و برای آ ن گان حفظ مدی        درمی

موضوع برای هر کشور به عنوان حافظه ملدی آن           

اهمیت ز ادی دارد  بنابرا ن با توجه به اهدمدیدت            

ا ن قضیه تمرکدز کدند دره سدوم            

متخصصان علم اطلاعات روی ا دن       

 موضوع  قرار گرفته است 

 

 

**** 

از روند علمی کنگره بگویویود.       

چه تعداد تجربه و دسوتواورد        

 دریافت شده است؟

خوشبختا ه از کن ره سوم استقبال      

خوبی ش ه است   استقبال هدم از        

اساتی  و دا شجو ان و         ظر مشارکت 

افرادی که خارج از ا ن حوزه قدرار         

دار   و هم  بده لدحدا             

هددا در      مشددارکددت آن  

ها ی کده      ها و ا  ه    تجربه

تجدربده بده دسدت          98دار   وجود داشته است  امروز       

بدیدندی     دبیرخا ه کن ره رسی ه است و  هنوز هم پیدش         

 در افت تع اد بیشتری تجربه را دار م 

**** 

آیا دستاوردهای دریافتی از کیفیت مورد انتظوار        

 برخوردار بودند؟

ا ن تع اد تجربه و ا  ه مذکور  که به دبیدرخدا ده             

گیر    ا ن کدار        ا   در  ک فرا ن  داوری قرار می        رسی ه

توسط داوران، متخصصان، اعضای هیدئدت عدلدمدی و              

گیرد   در طی ا دن فدرا دند            ها صورت می    دبیران پنل 

شدود،     ها شفاهی ارائده مدی         ها و ا  ه    تع ادی از تجربه  

شود و تع ادی هم ممان اسدت از            تع ادی منتشر می  

  ظر داوران کن ره قابل قبول  باش  

**** 

 

 کنید؟ نتایج را چه زمانی اعلام می

آبان در سدا دت         5ا ن  تا ج احتمالا، به صورت قطعی       

توا ن  کدارهدا را      شو    در ا ن فرصت افراد می       اعلام می 

تامیل کنن    با توجه به ا ن که افراد علاوه بر چاید ه،        

ا د ،     متن مقالات علمی را هم برای مدا ارسدال کدرده             

شود احتمدالا     بنابرا ن افرادی که تجربه آ ها پذ رفته می      

 زمان بیشتری برای تامیل کار خود  یاز   ار     

**** 

انتظار دارید که برگزاری این کنوگوره چوه          

تحولی در جامعه علمی رشته مواوالوعوات           

 های مرتبط آن ایجاد کند؟ آرشیوی و حوزه

کارکردها و ا تظارات را با    به صورت دقی  شناخت              

 با   ا تظار داشت که برگزاری  ک کن ره فضدای  دک        

حوزه را  به طور کلی متحول کن   ا ن کدند دره  بدا                    

کن  قص  دارد اهمیت مسائدلدی         ها ی که برگزار می     پنل

هدا وسدا در         های آرشیوی و کدتدابدخدا ده            که سازمان 

ها درگیر هستن ، در سدطد            های مرتبط با آن     سازمان

رسا دی در     جامعه مطرح و منتشر کن  و آگاهی و اطلاع        

ا ن حوزه ها در سط  ملی بوجود بیاورد  زما ی که تدم            

بدر روی       " میرا  ماتوب و میرا  د جیدتدال    " کن ره  

ها در کندار      اشتراک ا  ه و تجربه است،  قطعا ا ن تجربه        

توا   کمک کدندند   امدا             منابع علمی   وشته ش ه می     

ها شا   کمر گ باش   تاکی  کدند دره بدر روی                تجربه

اشتراک تجربه و آ چه که به عندوان اشدتدراک دا دش               

هدا     ضمنی است   خیلی از افرادی که امروزه در سازمان          

درگیر ا ن مسائل هستن  در سومین کن ره  دا حضدور            

فیز ای دار   و  ا از طر   و  ئو کتدفدرا دس شدرکدت         

دار    امی  است که شنی ن ا ن مسائل و  دا خدوا د ن               

افدادار و       شود در    مطالبی که در ا ن زمینه منتشر می      

گدذار بداشد  و                                                                                               کندند ه ا در       های افراد شرکت    فعالیت

گر ا ن ا رگذاری روی افراد صورت گیرد، گامی رو بده             

 ها برداشته ش ه است  جلو در پیشرفت سازمان

**** 

 با مخاطبان کنگره سوم چه صحبتی دارید؟

ا د ، تشدادر         اول از همه کسا ی که مشارکت داشدتده         

گیر بوده است  تدا      کنم  مشارکت امسال بسیار چشم      می

 دفدر  از          1888کنیم،  بیش از       کنون که صحبت می   

های اجدتدمداعدی        های شال گرفته در شباه      طر   پنل 

ا    ا ن  عنی بخدش اعدظدم جدامدعده                 مشارکت کرده 

 ا     ظر مشارکت داشته متخصص و صاحب

های برگزاری کن ره افراد هدم بده            من امی وارم در روز   

عنوان شنو  ه و  اق  و هم اظهار  ظر فعال در  شدسدت             

ها داشته باشن  و با حضورشان به پر بار ش ن مدطدالدب     

 مطرح در کن ره کمک کنن  

**** 

مانده  ای باقی عنوان پرسش نهاییی اگرنکته   به

 بفرمائید.

مج دا از همه دست ا  رکاران کن ره از رئیس محدتدرم           

گدذاری     ا جمن، از کمیته راهبری و  کمیته سدیداسدت          

هدای     ها و در پدندل        کن ره و همه کسا ی که در بخش  

مختلف به  وعی متصل به کن ره هستن  و مشدارکدت          

هدای     کنم   مطمئندم کده در روز             کنن  تشار می    می

برگزاری کن ره همه عدوامدل اجدرا دی ، عدلدمدی و                   

 ظران در کن ره مشارکت خوبی خواهن  داشدت       صاحب

تر از دو کن ره قبل برگزار خدواهد             و کن ره سوم موف    

 ش  

***از زمانی که به این مصاحبه اختصاص دادید 

 سپاسگزارم.***

 

 دست پر به کنگره بیایید
 مصاحبه با جناب آقای دکتر سعید

 آبادی رضایی شریف

 دبیر علمی سومین کنگره متخصصان

 شناسی علم اطلاعات و دانش 

میراث مکتوب، ”موضوع اصلی کنگره 
است. یکی از ”میراث دیجیتال

های این میراث، شکل سندی  شکل
های  است و متعلق به سازمان

 آرشیوی است.
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بیابیم
تلاش 

کنیم
هم صحبتی با جناب آقای 

 ابراهیم عمرانی

 دبیر اجرایی سومین کنگره

آقای ابراهیم عمرانی سالیان درازی است که           

های انجمن کتابداری و      مسئولیت کمیته همایش  

رسانی ایران را برعهده دارند. ایشان مانند          اطلا 

های گذشته دبیر اجرایی سومین کنگره           سال

شناسی هستند.    متخصصان علم اطلاعات و دانش    

از این رو هم صحبتی شیرین در دفتر انجمن             

 کتابداری واطلا  رسانی ایرانی با ایشان داشتیم. 

*درباره اقداماتی که پس از کنگره دوم انجام شد          

 برای ما توضیح دهید.

ها که بر عه ه خزا ه       ما جز کارهای مالی و تسو ه حساب      

دار ا جمن بود و  تا شب عی  پارسال برای ا ناار تلاش             

می کرد، دو کارگروه بع  از کن ره داشتیم   گروه                 

ارز ابی و گروه ا تشارات  بعضا افرادی مثل دکتر ب لو              

در هر دو گروه بود    کار گروه ا تشارات از گردآوری و             

ها آغاز ش  و با       ها و بر امه     ا ست سازی ص ای  شست   

ا  کی تاخیر ما توا ستیم ص اها را به دست داوطلبان            

 برسا یم تا پیاده سازی کنن   

بع  از پیاده سازی مراحل و راستاری آغاز ش  که با               

مشالاتی که داشت  ها تا در تع اد مح ود چاپ و در             

المللی کتاب تهران، ارد بهشت                ما ش اه بین   

ها   منتشر ش    سخه الاترو یای مجموعه  شست      0105

های کن ره دوم برخلاف کن ره اول بصورت             و مقاله 

را  ان در سا ت قرار داده  ش ، چون  شر چاپار با                 

همااری ا جمن و  هاد کتابخا ه های عمومی کشور آن           

را منتشر کرده بود و قرار ش  تا پا ان کن ره سوم  سخه             

الاترو یای را  ان در دسترس  باش   البته بع  ازکن ره         

سوم ا ن  سخه در سا ت ا جمن بصورت را  ان گذاشته          

 خواه  ش      

و اما در مورد ارز ابی با   ب و م سال گذشته در هر                

تالار دو  ارز اب ) ک هیات علمی و  ک خبره( از گروه              

های تالار را      ارز ابی حضور داشتن  که تک تک بحث         

سنجی هم داشتیم      کرد   و در کنار آن  ظر        ارز ابی می 

سنجی که  ا به افراد خاص داده ش ه بود  ا            های  ظر   فرم

مورد   0106به صورت اتفاقی توز ع ش ه و در د ماه             

ازر ابی قرار گرفت   تا ج ارز ابی اول به دست تمام               

ها و اعضای پنل سال گذشته رسی   البته که           دبیران پنل 

ر زی کن ره سوم گفتن       بعضی از دوستان در آغاز بر امه     

ما ا ن  تا ج را      م و با ما در ا ن باره صحبت کرد                 

ها ی برای ا ن افراد ارسال کرد م که اول           ولی ما ا میل  

خودشان، بع  دوستان کمیته خودشان ببینن   ا ناه           

کمیته ارز ابی به چه صورت  تا ج ارز ابی پارسال را              

کنم   شود  البته فار می     منتشر کنن ، به زودی اعلام می     

که در  شر ه الاترو یای ا جمن  عنی شناسه منتشر            

 خواه  ش  

ما کار ارز ابی را بلافاصله بع  از کن ره آغاز کرد م و تا              

پا ان د ماه درگیر ارز ابی و پیاده سازی ص اهای ضبط          

کن ره سوم را کلی       0106ش ه بود م و در اول بهمن        

زد م   در هیئت م  ره ا جمن ا تخاب زمینه اصلی               

میرا  د جیتال( و ز ر      –)حفظ و اشاعه میرا  ماتوب      

ها آغاز ش   البته          ها و فعال کردن کمیته           موضوع

ها ی هم داشتیم   چون در ابت ا افراد عجله              توقف

کنن  که کار چق ر سن ین           ار   و باور  می     

است   ا  کی کن  کار کرد   اما ما از اول                

ارد بهشت به صورت فشرده کار را د بال            

 کرد م 

  گروه ا جاد ش   برخی از ا ن         20در  ها ت   

ها قبلا کمیته رسمی در ا جمن تشایل          گروه

داده بود   ما ن  کمیته ارز ابی که فرا ن های        

های   کن   ا فناوری      ه اری را امسال ارائه می     

های رسمی ا جمن        ها کمیته      و ن   ا ن گروه      

ها هم از قبل تصو ب ش ه           هستن     اسری کمیته     

های آموزش اهی که متوقف ما  ه        بود   ما ن  کتابخا ه  

 00و    08های    بود  ا کتابخا ه تخصصی که در سال       

خیلی فعال بود و بع   ا فعه دچار رکود ش ه بود  و           

های ج    هم        درکنار ا ن ها  اسری کارگروه        

تشایل داد م که امی وار م بع  از کن ره سوم              

تقاضای تصو ب کمیته ها شان را به هیات م  ره           

 ب هن    

در کن ره سوم، از ابت ا شعار ما ا ن بود که امسال              

کنیم   عنی ما فقط به        ای عمل می    بصورت کمیته 

کنیم     شست و آن دوساعت اجرای  شست فار  می       

ماه روی  ک     8 ا    9کنیم     به  ک کمیته فار می     

کنن  و    موضوع کار و  سپس در پنل آن را ارائه می            

بلافاصله هفته بع  ازکن ره دوباره کمیته اعضا ش را        

 شود  کن  و از همان اول مسائل بررسی می جمع می

تجربه سختی بود   ولی به  ظر من برای سال اول              

که ا ن تصمیم را گرفتیم،  موف  بود  ما ح اقل از             

 شست که دوتای آن با هم  ک بر امه ارائه            20ا ن  

های آموزش اهی و کمیته       کنن ،کمیته کتابخا ه   می

سواد اطلاعاتی امسال بر امه مشترک سواداطلاعاتی       

تا تب  ل    8-9در م ارس دار    از ا ن تع اد کمیته         

ها ی که اعضای مشخص و گروه           ش    به کمیته   

های تل رامی در خرداد      تل رامی خودشان را دار    گروه    

کنم بع  از ماه مبارک رمضان         کلی  زده ش  و فار می      

کار خودشان را شرع کرد    در حال حاضر تقر با اغلب            

های   های ما گروه تل رامی و تع ادی هم گروه            کمیته

ا میلی دار    خود من ابت ای شروع باار  ای از ا ن              

گروههای مجازی  ترسی م  چون  ک شب تاصب                

عضو گرفت  من ما  ه بودم ا ن تع اد برای چه              268

من    شود ا ن افراد واقعا علاقه        عضو ش      عنی می     

باشن   در واقع ا ن تع اد جا ی برای مطرح کردن                

ها ی که به  ظر خودشان جالب           مسائل خود و پیام     

رسی  پی ا کرده بود    همان کارها ی که در تل رام            می

دهن   اما به مرور فعالین کمتر ش    و          شخصی ا جام می  

آ ها ی که حرفی برای گفتن  داشتن  ما     و هنوز هم           

ها ادامه دارد  به  ظر من  مو ه دا ش              بحث در گروه   

کنیم همین      ضمنی که ما درباره آن صحبت می             

 مجازی است   های    گروه

  

من بیشتر عمرم را کتاب ار دا ش اهی بودم   اما          

های مجازی مطرح      گاهی بحثی در ا ن گروه      

ش  که خیلی برای من تازگی داشت  ا ن             می

آم    الان     ها بیرون می    بحث از دل مشالات بچه    

ها دار م  ای     هم درجلساتی که با اعضای کمیته     

خواهیم مساله محور     ها می   از چیزها ی که از آن    

حرکت کردن است  به سمت حل مساله برو  ،         

 مطرح کنی درست را مساله اما در درجه اول 

سال گذشته همه کسا ی که به ا جمن می            09در همه   

زد     آم    و شا   هم  می آم   ، داد مسا ل صنفی می           

و ما سال گذشته را به تعر ف صنف اختصاص داد م  اگر             

توان به سمت ه ف رفت         مساله درست تعر ف شود، می     

بنابرا ن صحبتی که با دوستان دبیر  شست داشتیم              

رو م که آ جا در  شست بنشینیم و         همین بوده است   می   

با هم دو ساعت صحبت کنیم و شرکت کنن گان هم               

با   ر را ببینن  و بع  خ احافظ تا سال د  ر  البته ا ن             

خیلی خوب است که هم رشته ا ها و هم حرفه ا ها                  

 ا   ر را می بینن  ، خیلی خیلی هم خوب است و لازم             

است ولی کافی  یست، ب ون تعر ف مساله و جستجو              

 برای حل آن کن ره به جا ی  می رس     

من می    ز ن  از  وع ،     ها ی که می    خیلی از دوستان حرف   

دو م هیچااری  می شود و ب تر از آن من می دو م که               

هیچااری  می توان کرد است  در صورتی که مساله را              

گیر م مشالات    شناسن   وقتی همه کنار هم قرار می          می

شود   بنابرا ن با   دبیران  شست های هم                حل می 

ا   شی به سمت مساله برو    اما ا نجا بیشتر صحبتم با            

مخاطبین شماست  ما آم  م مسائل را بشناسیم و در              

جستجوی راه حل آن باشیم، آن هم به کمک خود شما              

  ه ا ناه فقط سخنرا ی گوش کنیم 
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ها از سایت هزینه دارد یا رایگوان          *مشاهده نشست  

 است؟

کن  و     گو   که را  ان بودن خط را شلوغ می         تجربه ما می  

هدا هدر        کن   بنابرا ن برای آفدلا دن        غیر قابل استفاده می   

  شستی سه هزار تومان قیمت گذاشته ش ه است   

کونونودی       *برای دوستانی که دیرتر ثبت نام موی         

 رسد؟ ها چه زمانی به دست افراد می گواهی

تدوا دیدم       ما پارسال تجربه کرد م  زودتر از سه هفته  مدی          

ها را ب هیم  چون  ک هفته فقط برای جمع کدردن            گواهی

برد  بنابرا ن در دو هفته بع  از آن به کار             هما ش زمان می  

رسیم  در کمیته پی یری امسال بیشتر سخت        ها می   گواهی

گیر م  تا زمان اختتامیه هم تحت هیچ عنوا ی گواهدی             می

توا   تا بیست روز         رفت می   دهیم  اگر کسی گواهی         می

بع  آن را به صورت ا میل در افت کدند    اگدر در روز                     

اختتامیه کسی تا آخر  ما   برای در افت شال کداغدذی            

کن  به ا جمن  ا هدز دنده پسدت را               گواهی  ا مراجعه می   

کنیم و     کن  تا پست شود  وگر ه ما اسان می          پرداخت می 

تواتن  خود کپی ر  ی   دهیم و افراد می     با ا میل تحو ل می   

 ب یرد   

 

*بعد از برگزاری کنگره امکان حضور دانشجویوان         

 های کنگره وجود دارد؟ های کمیته در فعالیت

های مجازی و هم به صدورت حضدوری        کاملا  هم در گروه    

های دا ش اهدی و     ها ما ن  کمیته کتابخا ه در برخی کمیته  

های تخصصی و سواد اطدلاعداتدی اغدلدب              کمیته کتابخا ه 

جلسات حضوری داشتیم  بنابرا ن دا شجو ان بع  از کن ره         

ها شرکت کنن  و مسدالده          توا ن  بیا ن  و در ا ن کمیته       می

 بیاور     

مندان امسال    امکان حضور مجازی برای علاقه     

 هم وجود دارد؟

بله امسال هم ما ن  پارسال است   البته امسال کاری اضافده              

توا دیدم    بر گذشته هم ا جام داد م  ما به صورت همزمان  می       

ح اکثر بیش از  ک تالار را پوشش آ لا ن ب هیم  خدیدلدی               

تدوا دیدم        مسائل فنی در ا ن زمینه دار م که  امسال  دمدی           

شدود      بنابرا ن از هر چهار تالار  ک تالار آ لا ن پخش مدی           

ولی اماا ی که امسال دار م ا ن است که  مطدالدب آن دو                

شود و روی     تالار د  ر هم دوساعت بع  از برگزاری آماده می        

توا   آ ها را گدوش       گیرد و هر کس بخواه  می       سا ت قرار می  

کن   ا ن اماان امسال اضافه ش ه است و امادان مشداهد ه               

 آفلا ن  هم در کنار آ لا ن وجود دارد 

*با مخاطبان و شرکت کنندگان کنوگوره         

 سوم چه صحبتی دارید؟

شدو دم       فقط ا ناه از حضورتان خوشحال مدی  

مثل دو سال گذشته که ا نجا را پر از جمعیدت   

کرد   و بر سر ا جمن خودتون منت گذاشتید         

باز هم فعالا ه حضور داشته باشدید    دادتدان             

باش  ا ن ا جمن، ا جمن خودتان است  فدقدط           

ها تان را     دست خالی به کن ره  یا ی ،   مساله       

 با خودتان بیاور   

***از فرصتی که اختصاص دادید 

 سپاسگزارم***

 -فراخوان همکاری با فصلنامه علمی

 دانشجویی آرشیو دانشگاه الزهرا

فصلنامه علمی دانشجویی آرشیو، از کلیه 
مندان  که  دانشجویان، فارغ التحصیلان و حرفه

تمایل دارند مطالب خود را برای این نشریه 
ارسال کنند، درخواست می کند تا آثارخودرابه 
همراه مشخصات)نام، نام خانوادگی، مقطع، 

دانشگاه و ایمیل( در موضوعات حوزه آرشیو 
 ذیل ارسال نمایند..  های  در قالب

    مقاله 

 گزارش 

معرفی    معرفی سازمان

 سایت وب

معرفی چهره های  معرفی پایان نامه

 سرشناس

اخبار و   آشنایی با اصطلاحات

 رویدادها

یادداشت   عکس های مرتبط

 انتقادی

 خاطره های جالب کارورزی، شغلی و.....   

آذر ماه منتظر  92پس از پایان کنگره نیز تا 
ها، نظرات، پیشنهادات، انتقادات وسایر  گزارش

 گفتارهای شما در قالب های مذکور هستیم

 مسیرهای ارتباطی با فصلنامه:  

Archive.alzahra@gmail.com 

@Faribaharluo 

 journalofarchive 

 :آقای عمرانی 

از حضورتان 

 شویم خوشحال می
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از نگاه کمیته راهبری کنگره سومی        

بعد از کنگره دوم چه اقداماتی انجام        

 شد؟

سوم با توجه به          به  ظر من کن ره         

ای که در کن ره دوم برای کمیته           تجربه

راهبری وجود داشته، تلاشش بر ا ن بوده        

های   های تانولوژی و شباه       که از ابزار   

ها استفاده    اجتماعی و    برای تشایل گروه    

تر ن کاری که  سبت به کن ره        کن    مهم  

های   دوم ا جام ش ، ا ن بود که ما گروه          

تل رامی را به عنوان  ک رو ارد                

دموکراتیک برای ب ست آوردن           

ا  ازی کرد م و      ظرات متخصصین راه  

ها را با ا تخاب        دبیران ا ن  شست   

کمیته راهبری و هیئت م  ره             

ها   ا جمن، مسئول م  ر ت ا ن گروه     

قرار داد م  با ا ن حال ما دبیران را در         

ا ن زمینه تنها   ذاشتیم و هر جا که        

لازم بود بعنوان  ای از اعضا همااری       

 داشتیم  

منظور من از اعضای کمیته راهبری        

از جمله آقای دکتر رضا ی                

آبادی به عنوان دبیر علمی،          شر ف

آقای عمرا ی به عنوان دبیر اجرا ی،        

آقای مسعودی به عنوان مسئول          

ر زی و بهبود مستمر        کمیته بر امه 

ساز به عنوان     ا جمن، آقای دکتر زره    

مسئول کمیته پژوهش و بن ه به           

عنوان مسئول کمیته ا تشارات ا جمن     

به همراه آقای دکتر رحمت الله            

فتاحی استاد دا ش اه فردوسی مشه      

و آقای دکتر حمی رضا جمالی از          

دا ش اه خوارزمی است که ا ن دو         

بزرگواری که در آخر  ام برده ش            

از اعضای حقیقی کمیته راهبری          

 کن ره هستن   

های تل رامی و       ظرات برای ا ن گروه   

ها و      ها به دبیران  شست          شست

ش  و در        ا تقال داده می      دبیران

صورتی که  ظر کمیته راهبری را          

ها اجرا    د     در آن گروه      صلاح می 

کرد    خا م خرا سا چی هم بع ا به           می

های روابط    ا ن گروه اضافه ش    و بحث       

عمومی را د بال کرد م  از طرف د  ر           

تلاش ش  کمیته راهبری تا جا ی که            

 امه به ا ن      توا   در چارچوب  ظام       می

ها کمک کن   بنابرا ن       ها  ا  شست    گروه

اق امات ا جام ش ه در همین راستا بود و          

های تقر با کلان حضور       گیری  در تصمیم 

ح اقل  ک  فر از اعضای کمیته راهبری         

ها اجباری بود تا به  وعی ا ن           در  شست 

گسستی که ممان است  سبت به  ظر          

اعضای هیئت م  ره ا جمن و کمیته           

راهبری برا شان بوجود آ   اصلاح و            

 جبران کن  

**** 

آیا امسال مسیر کنگره دشوار تر         

 است؟

تر بودن برگزاری      اگر منظور شما دشوار     

است، با   گفت بله   ز را از  ظر کمیت و           

تر هستن   ما     بار  ها خیلی پر    کیفیت  شست 

ها را شا   از دو  ا         در کن ره دوم  شست   

زد م اما     سه ماه قبل از کن ره استارت می      

های کن ره سوم را حتی بیشتر از           شست

چهار ماه  ا پنج ماه پیش از کن ره آغاز            

 مود م   در ا ن راه دبیران را ا تخاب             

کرده و البته در ا ن میان تغییراتی هم در         

ا تخاب دبیران به دلیل ع م حضورشان         

داشتیم و سا ر دبیران توسط هیئت م  ره       

و کمیته راهبری ا تخاب ش     از جهت         

های تل رامی دشوار بود       د  رکنترل گروه 

و در بسیاری از مواقع حتی ما خارج از             

ها ی داشتیم       ها پیام     مباحث  شست  

های تل رامی م  را ی      بالاخره ا ن گروه   

داشتن  و تلاش بر ا ن بود که از طر              

ها به دست گرفته        م  ران کنترل گروه   

توان گفت بله  ا ن        شود  در  ها ت می     

 کن ره به دلا ل فو  دشوارتر بوده است   

**** 

بعد از پایان کنگره برای ارزیابی          

بازخوردها و دستاوردهای آن چه        

 کنید؟ اقداماتی را آغاز می

کنیم   ها تلاش می    ما برای ارز ابی بازخورد   

تا از همان روز کن ره شروع کنیم                

توان گفت قبل از کن ره ا ن                 می

ای   گیری ا جام گرفته و تا ا  ازه         بازخورد

دبیران را به عنوان  ما ن گان افراد در           

های مختلف موضوعی و       ها و حوزه     گروه

آموخت ان،     حتی دا شجو ان، دا ش       

ها در  ظر گرفته        ها و دا ش اه     سازمان

ش    و باز خورد گرفتیم تا کن ره به             

بهتر ن  حو برگزار شود  اما ارز ابی ج ی        

در دو شال ا جام خواه  ش :  ای              

ارز ابی تخصصی که توسط ارز ابان            

گیرد و دوم     ای ا جام می    متخصص و حرفه  

ارز ابی عمومی که  حوه اجرای کن ره از         

 ظر تجهیزات و اماا ات، شرا ط برگزاری،       

محل و سا ر مباحث بررسی خواه  ش           

ا ن امر مح ود تی   ارد و به صورت فرم         

 گیرد  پرسشنامه ا جام می

حتی تلاش دار م بتوا یم  از چن   فر از           

دا شجو ان فعال، برای  ظرسنجی استفاده     

کنیم و به آ ها ا ن فرصت را ب هیم که            

ها از اساتی       برای کسب  ظر همه گروه      

من ان ،      گرفته تا دا شجو ان و حرفه        

کتاب اران و حتی م  ران،  ظرات استخراج      

و مورد بررسی قرار گیرد و به  وعی سه            

گیری داشته     وع  ظرسنجی و بازخورد     

ای  برای     باشیم  بع  از کن ره هم بر امه       

دا ستن   ظرات کسا ی که در کن ره            

حضور فیز ای داشتن  و  ا به صورت            

، ا     ها استفاده کرده       وبینار از  شست    

سنجی در سه     خواهیم داشت  بنابرا ن  ظر   

هن ام:  پیش، هن ام و پس از کن ره در           

 دستور کار قرار داده ش ه است 

 

تلاش ما: 

حضور 

 حداکثری

مصاحبه با آقای دکتر  

 رضا رجبعلی بیگلو

عضو کمیته راهبری 

انجمن کتابداری و 

 رسانی ایران اطلاع

دکتر رضا رجبعلی بیگلوی عضو       

هیئت علمی  پژوهشگاه علوم و        

فناوری اطلاعات)ایرانداک( بوده و    

هم اکنون عضو کمیته راهبری        

رسانی   انجمن کتابداری و اطلا     

باشد.  کنگره سوم را از         ایران می 

 ایم.   نگاه ایشان بررسی کرده

ترین کاری که نسبت بوه        مهم

کنگره دوم انجام شدی این بود      

های تلگرامی را بوه       که ما گروه  

عوونوووان یووک رویووکوورد      

دموکراتیک بورای بودسوت       

آوردن نظرات متخصوصویون      

 اندازی کردیم.   راه
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امکان حضور در کنگره برای همگان          

 فراهم است؟

تمام دست ا  رکاران کن ره تلاش کرد   تا           

اماان حضور هم ا ی برای کن ره سوم رقم           

بخورد  مثلا تلاش داشتیم تا در کمیته               

ها ی که به  وعی      گزاری از همه سازمان     سیاست

ذی  فع حوزه علم اطلاعات هستن  دعوت            

ها ی در ا ن زمینه داشتیم  در         کنیم و جلسه  

ها داشتیم تاکی      جلساتی که با دبیران  شست     

بر جذب د  گاه همه افراد بود و ا ناه سعی            

شود  ظر همه افراد را ب ست بیاور م   حتی در          

عضو داشتیم که     1888گروه تل رامی بیش از     

ا ن خیلی و ژه و ممتاز بود  برای  مو ه تلاش          

 -های علمی     ما ا ن بود که بتوا یم از ا جمن        

دا شجو ی در حوزه علم اطلاعات دعوت  موده       

ها اختصاص دهیم         و میز کوچای به آن        

ها ی که درگیر و ذی  فع ا ن حوزه             سازمان

های آموزشی که در ا ن رشته           هستن ، گرو 

های ا جمن را هم دعوت        دار م و حتی شاخه    

کرد م که برخی پاسخ مثبت داده و برخی             

 توا ستن  حضور  ابن   در  ها ت همه تلاش ما        

بر ا ن بوده که به همه افرادی که به حوزه علم            

اطلاعات مرتبط هستن  جا ی اختصاص داده        

شود   برای همه اساتی  و متخصصان دعوتنامه        

فرستاده ش ه است   بنابرا ن تمام تلاش برای         

 حضور هم ان ا جام ش ه است   

**** 

مندان چه نکاتی را لازم          برای حرفه 

 دانید؟ می

من ان در    توصیه بر ا ن است که همه حرفه         

ها    کن ره شرکت کنن  و در ا ن  شست             

های خود را ارائه  ما ن  و د  ران را هم            تجربه

برای حضور در کن ره ترغیب کنن   تنها راهی         

د   م   ها درست می     که ما برای بیان تجربه      

تقسیم زما بن ی به اکثر ت برای بیان  ظرات         

بر   ها شان به عنوان حضار بود  بنابرا ن       و تجربه 

خلاف برخی  شست های د  ر، بیشتر زمان به        

حضار اختصاص داده ش ه است  تلاش بر ا ن          

من ان تجربیات خود را بیان          بوده که حرفه   

کنن   ا  ه ها و تجربیاتی که از طرف                  

من ان مطرح ش ه به صورت  ک فرم             حرفه

ها در    قابل گردآوری بوده و بسیاری از ا ن ا  ه        

ها در    پنل ها به کار گرفته ش  و برخی از آن           

شود به    کتابی که بع  از کن ره منتشر می          

 صورت کامل درج خواه  ش  

ای     ا ن کن ره بزرگتر ن مجمع حرفه             

متخصصان علوم اطلاعات است  بنابرا ن            

فرصت را از دست   هن  و خود مخاطبان             

 کن ره را ارتقا دهن   

***از فرصتی که اختصاص دادید 

 ممنونم***


